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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezik fokozottan segíteni az egyszülős 
családokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A demográfiai trendek azt mutatják, hogy egyre kevesebb házasság köttetik, több a válás,
folyamatosan nő az egyszülős háztartások aránya.
Hazánkban legalább 500 ezer családból hiányzik az egyik szülő, ebből harmincezer egyben
nagycsalád is, amelyekben három vagy több gyereket nevel egyedül az édesanya vagy az
édesapa.
Az egyszülős családok támogatására fokozottan szükség van, mivel nincs, akire
támaszkodhatnának, két ember feladatait kell egyedül elvégezniük, ami komoly érzelmi,
anyagi és fizikai megpróbáltatást jelent számukra.
Az egyedülálló szülők magasan felülreprezentáltak a szegények körében, több, mint fele
szegénységben vagy mélyszegénységben él. Az anyagi ellehetetlenülés, az elmagányosodás és a 
társadalmi kirekesztettség egyaránt fokozottan fenyegeti őket.
Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:
1. Tervezi -e a kormány, hogy a nagycsaládosoknak járó kedvezményeket kiterjeszti az
egyszülős családokra is, például, hogy az egyedülálló szülők gyermekei is megkapják a
kedvezményes iskolai étkezés és az ingyenes tankönyvellátás lehetőségét?
2. Az Budapesti Egyszülős központon túl, főként vidéken, hol kaphatnak segítséget,
tanácsokat, támogatást a gyermekeiket egyedül nevelő szülők?
3. Lesz -e lehetőségük az egyedülálló szülőknek arra, hogy a kormány a továbbtanulásukat,
képzésüket, továbbképzésüket támogatja, abból a célból, hogy nagyobb eséllyel tudjanak
munkát vállalni, magasabb keresettel tudják biztosítani a családjuk megélhetését?
4. A kormány szerint lehetséges, hogy az évi szabadságok számát legalább plusz 5 nappal



megemelnék, hiszen az ügyintézés, a család számára nyújtott minőségi idő így jobban
megoldható lenne?
5. Előnyben részesítenénk az egyszülős családokat a szociális bérlakások igénylésénél, hogy
minél kevésbé legyenek a családok kiszolgáltatva a bizonytalanságnak?
6. Milyen további támogatási lehetőségekkel tervezik fokozottan segíteni az egyszülős
családokat?
Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.
Tisztelettel:
Hohn Krisztina
Budapest, 2021. 07. 22.
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